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论文信息

2017年10月4日，吉林大学中日联谊医院的Youmao Tao（第一作者） & Tao Han（通讯作者 音译 韩涛）在Oncotarget期刊上在线发表题为"MicroRNA-216a inhibits the metastasis of gastric cancer cells by targeting JAK2/STAT3-mediated EMT process"(MicroRNA-216a 通过靶向 JAK2/STAT3 介导的 EMT 过程抑制胃癌细胞的转移)论文。
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质疑信息

· 图2B,E与其他论文多处图像面板重复。
Unexpected similarities among scratch-assay migration images from three papers:[above] Fig 5a from "EZH2-mediated epigenetic suppression of long noncoding RNA SPRY4-IT1 promote s NSCLC cell proliferation and metastasis by affecting the epithelial–mesenchymal transition" (Sun et al 2014a).[middle] Fig 4A/B from "Downregulation of BRAF activated non-coding RNA is associated with poor prognosis for non-small cell lung cancer and promotes metastasis by affecting epithelial-mesenchymal transition" (Sun et al 2014b).[lower] Fig 2B,E.

[image: ]

· 图2C,F与其他论文图像重复。
[above] Fig 2C/F.
[below] Figs 2C, 3C from "miR-944 inhibits metastasis of gastric cancer by preventing the epithelial-mesenchymal transition via MACC1/Met/AKT signaling" (Pan et al 2017).
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· 图7C与其他论文图像面板重复。
[left] Fig 7C.
[right] Fig 3D from Pan et al (2017).
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· 图7B与其他论文图像面板重复。
[left] Fig 7B.
[right] Fig 4E from "SUMOylation of Grb2 enhances the ERK activity by increasing its binding with Sos1" (Qu et al 2014).
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· 图6与其他论文的WB印迹重复。
[left] Fig 6.[right] Fig 8 from "microRNA-526b servers as a prognostic factor and exhibits tumor suppressive property by targeting Sirtuin 7 in hepatocellular carcinoma" (Liu et al 2017).
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[left] Figs 9A,C from "LncRNA CHRF-induced miR-489 loss promotes metastasis of colorectal cancer via TWIST1/EMT signaling pathway" (Tao et al 2017).
[right] Fig 6 again.
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· 图5C与其他论文WB印迹重复。
[left] Fig 6a from "MicroRNA-27b exerts an oncogenic function by targeting Fbxw7 in human hepatocellular carcinoma" (Sun et al 2016).
[right] Fig 5C.
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· 图7A与其他论文的WB印迹重复。
[left] Fig 6B/D from "Acylglycerol kinase promotes cell proliferation and tumorigenicity in breast cancer via suppression of the FOXO1 transcription factor" (Wang et al 2014).
[right] Fig 7A.
[image: ]


· 图7B，8B与其他论文图像面板重复。
[left] Figs 2B/E, 6B from "MicroRNA-448 suppresses metastasis of pancreatic ductal adenocarcinoma through targeting JAK1/STAT3 pathway" (Yu et al 2017)[middle] Figs 7B, 8B.
[right] Fig 4E/F from "SUMOylation of Grb2 enhances the ERK activity by increasing its binding with Sos1" (Qu et al 2014).
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撤稿原因

本文已于2025年3月10日被撤回：Oncotarget已完成对该论文的调查，并证实该论文中的多幅图像是从先前发表的论文中重复使用的。特别是，图2（B和E面板）以及图7B和图8B中的伤口愈合试验图像是四个不同早期论文[1-4]中伤口愈合试验图像的重复。图2的C和F面板以及图7C和图8C中的Transwell迁移试验图像被发现是另一篇已被撤回的早期文章[5]中Transwell迁移试验图像的重复。图4A、5C、6和7A重复使用了多篇不相关论文[6-8]中的大量蛋白质印迹图像，其中一篇论文也已被撤回[8]。图6还重复使用了图5C中的蛋白质印迹图像以及同一实验室早期论文中的图像[9]。我们尝试联系作者以获取有关这些重复图像的更多信息，但作者未予回应。因此，编辑部决定撤回该论文。
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